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 - בלמ"ס  -

 אלוף הרצי הלוי - ראש המטה הכללי, רבנאום 

 מפקדים, 

 משפחת ידעי, 

 משפחת לוטן, 

 אנשי זרוע היבשה היקרים.  

 תמיר ונדב. 

 שלוש שאלות ומסקנה אחת.  

 נה שאנו במלחמה, צודקת מאין כמותה.שלמעלה מ

ביבשה,   החלה  שלוש  מ היא  נתנה  הזו  המלחמה  מרות.  תוצאות  עם  מאוד  קשה  ביממה  לעזה,  סביב 

 תשובות חשובות לשאלות שריחפו באוויר.  

שזה  ל  התשובה  –הראשונה   וחשבו  הפתיעו  שנקרוס,  וחשבו  הפתיעו  אותנו,  שהפתיעו  אלה  אויבינו, 

נו ביום הזה בחירוף נפש, פעולה גישתלם. אנחנו איבדנו רבים וטובים אך קמנו בנחישות. לוחמי היבשה ה

שהיא גאווה לאומית, מילואים וסדיר כאחד. קמנו, ואנחנו עדיין נלחמים במספר חזיתות זוהי תשובת מחץ  

 לאויבינו וכך יהיה עד שנביס וננצח. כך יהיה תמיד. 

זה מורכב בשטח הצפוף, זה מסוכן, ובעידן של    –השאלה השנייה היא על הצורך בכוחות יבשה מתמרנים  

פצצות מדויקות ומידע רב ומפורט אולי ניתן לחסוך את זה. היו שחשבו כך לפני המלחמה, היו שחשבו כך  

אבל    –ניתן  במלחמה, היו שלא בטחו בתמרון. במלחמה צריך לנצח עם כמות האבדות הנמוכה ביותר ש

 צריך לנצח. 

 

רק"ם, על  ב  לא ניתן היה להכריע את הזרוע הצבאית של חמאס ללא תמרון, מבלי ללכת את עזה ברגל ו

תוך המנהרות. מבלי לתמרן לא היה ניתן להרוג פעילי חמאס רבים כל כך, לאתר את כל בפני הקרקע ו

בת  ש השמיד אותן, להביא את האויב לתחושת מצוקה; ואנחנו לא סיימנו. לא נעצור עד להל התשתיות ו

מנסה   חמאס  עוד  כל  ונמשיך  יכולותיו,  על  חמאס,  למיגור  עד  נעצור  לא  האפשרי,  בהקדם  החטופים 

 לשלוט. 
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הזו   המלחמה  של  החשובות  ההצלחות  לאחת  נוגעת  השלישית  יכולה    –השאלה  היבשה  זרוע  האם 

מודיעין, תמרון    – נתנה תשובה מוחצת לחשיבות הפעולה המשותפת    להילחם לבד. ובכן, המלחמה הזו

 ואש מהאוויר, מהים ומהיבשה. החיבורים האלה הם סוד כוחנו. 

תמיר יקר, לך יש חלק גדול מאוד בתשובות המכריעות הללו. זרוע היבשה בשלוש השנים תחת פיקודך  

פעלה בכיוון ברור מאוד בבניין הכוח, ובגישה שיש בה כדי להביא את הכוחות להילחם בהצטיינות עם 

ת,  מה שיש היום; עם גישה מתקדמת לפיתוח יכולות משותפות עם הזרועות האחרות, ששילבה פשטו

 בהירות ורוח לחימה.

 

תמיר, אני מודה לך בשם כל הלוחמים ביבשה. מעריך מאוד את האופן בו ראית והובלת את בניין הכוח  

ה הקרב מתחילת התמרון כוחות בטוחים בעצמם, מוכנים, שדשל כוחות היבשה. הגישה הזו שלחה ל

 יודעים מה יש להם ויודעים שהם יוכלו לאתגר עם מה שיש ברשותם. 

איכות  ובלבנון.  ושומרון  ביהודה  ברפיח,  יונס,  בחאן  עזה,  בעיר  ונלחמים  נלחמו  והחיילים  המפקדים 

אלה התכונות והיכולות של כוחות היבשה היום, בסיום תפקידך תמיר, והם   –וחיוניות, תחבולה ונחישות  

קיר הניצחון. תחת סימני השאלה,  לעדיין פועלים גם ברגעים אלה ממש, מוסיפים לבנה, ועוד אחת,  

 היצבת שלושה סימני קריאה על השאלות הגדולות שעמדו לפתחנו.

 

נדב, השאלות האלה קיבלו מענה, אך הגנה על המדינה היא משימה לשנים רבות. הבעיות 

חי המלחמה,  קמשתנות והאויבים מן הסתם ישתנו גם הם. אתה תידרש להרים מבט, לחשוב על ל

את הגנת הגבולות, את התמרון, את היקף הכוחות ואת אמצעי הלחימה, את   –ללמוד מהם ולשפר 

צבא   –הסוד שלנו   –להמשיך לטפל באנשים  –האימונים ואת המילואים, ויותר מכל דבר אחר 

 שמפקדיו מלפנים. 

 

אין זה ממנהגם של אויבינו   –צבא שגם מפקדי החטיבות והאוגדות בו מובילים בשטח ולא מחפ"ק 

 או ממנהגם של רוב צבאות העולם. 

ניסיון עשיר. פיקדת ביבשה שנים רבות, נלחמת, אתה מכיר את  ולשם כך נדב, אתה מגיע עם מטען רב  

 קיא ברזי המטה.  במלאכת הפיקוד ו

אתה מפקד חושב ומקצועי ויש לך פקודים נהדרים להתקדם איתם, להציב סימני קריאה לאויבינו 

ולהוכיח בכל יום מחדש שיש לצה"ל כוחות יבשה חזקים ואיתנים, מוכנים ודרוכים לכל משימה  

 ויודעים לפעול באיכות נדירה עם יכולות מודיעין, ים ואוויר בשילוביות.
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  –בשבוע האחרון התרחבה פעילות הזרוע לגזרה רביעית, כוחות היבשה פועלים בגבול סוריה והחיץ 

היא שם. היכן שיש כוחות על הקרקע הכל  –חי"ר שריון, הנדסה וארטילריה. זהו ייחודה של היבשה 

 נראה אחרת. 

 

במקביל אנחנו גורעים יכולות חשובות שהיו בידי צבא סוריה, בטרם ייפלו לידי ארגוני הטרור.  

שינויים גדולים באזור, בכל כיוון אליו יתפתחו הדברים, עשייתו של צה"ל תשפיע ותכריע. צה"ל  

 ימשיך לפעול  בנחישות כדי להגן על מדינת ישראל ועל אזרחיה. 

בכל טקס אנחנו מודים. זהו טקסט שגור, אך לרגע אי אפשר להתרגל אליו. אני מודה מעומק הלב  

לך יפעת, על התמיכה, הליווי וההשתתפות באתגרי הביטחון ובכל הדברים הטובים שתמיר הביא  

 לתפקיד. מודה לך, לילדים ולמשפחה כולה. 

 חגית, לך ולילדים, תודה על שהיה ועל שיהיה.

אחרונים, המפקדים ביבשה, עידן חדש, לא מהפכות. אנחנו נמצאים בנקודה נדירה של בהירות  

חשוב לאחוז בה חזק. לחשוב, להתפתח, ולהתכונן לאתגרים הבאים. אני  –באשר לָצרכים ביבשה 

 מאוד מעריך וסומך על מפקדי היבשה של צה"ל ועל לוחמיו. 

 


